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VERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 21 JUNI 2012 VAN DE COMMISSIE 
SAMENLEVING VAN DE GEMEENTE HAARLEM 
 
Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 
De heren Aynan (PvdA), Azannay (GroenLinks), Rutten (VVD), Schouten (SP), Snoek (CDA), 
Stapelkamp (Haarlem Plus) en Vrugt (Actiepartij) en de dames Huijsse (GroenLinks), Kerbert (D66), 
Koper (PvdA), Özogul-Özen (SP) en Pippel (D66) 
Mede aanwezig: de heren Van de Manakker (voorzitter), burgemeester Schneiders, Nieuwenburg 
(wethouder), Van der Hoek (wethouder) en Nijman (griffier) 
Verslag: de heer Timmermans (Notuleerservice Nederland) 
 
 
1. Opening en mededelingen voorzitter 
 
De voorzitter opent de vergadering om 20.10 uur en heet alle aanwezigen welkom op deze bijzondere 
commissievergadering. Hij vermeldt dat voorafgaand een ‘roze’ raadsmarkt heeft plaatsgevonden die 
was voorbereid door de raadsleden Koper (PvdA), Rutten (VVD) en Snoek (CDA). Raadsleden 
hebben daar met vertegenwoordigers van het COC van gedachten gewisseld na een vertoning van een 
film over COC-voorlichtingsactiviteiten op scholen in Haarlem. Agendapunt 6 en 7 staan geheel in het 
roze teken. 
 
De voorzitter meldt dat zich pas zes raadsleden hebben aangemeld voor de regionale 
raadsledenbijeenkomst over Paswerk op 26 juni in het raadhuis van Heemstede. Hij vraagt 
uitdrukkelijk te laten weten wie er nog meer van plan zijn te komen. De bijeenkomst gaat door, uit 
andere gemeenten hebben zich al veel raadsleden aangemeld. 
 
2. Spreektijd voor belangstellenden 
 
Mevrouw Ozturk is moeder van een van de 23 havoleerlingen die gezakt zijn op het Teyler Lyceum. 
Zij is ook lid van de SAMS. Het grote aantal gezakte leerlingen ziet ze als een bewijs voor het slechte 
onderwijs van de afgelopen tijd. Zij heeft destijds bewust voor deze school gekozen, terwijl haar 
dochter eigenlijk naar het Mendel College wilde. Maar zij was juist erg blij met de school voor vmbo-
t, havo en vwo in de buurt die bovendien met dit unieke concept ging werken. Het eerste jaar begon 
leuk, maar het tweede jaar ging het al mis met het slinkse ontslag van de mentor van haar dochters 
klas. Er vielen vaak lessen uit en zieke docenten werden niet vervangen. In het derde schooljaar ging 
men bijgevolg met een sneltreinvaart door de lesstof heen die leerlingen amper konden bijbenen. Alle 
instanties tot en met de onderwijsinspectie zijn door de ouders aangeschreven, maar zonder resultaat; 
de ouders kregen nergens gehoor. Het laatste jaar moest haar dochter naar de Planetenlaan verhuizen, 
zogenaamd omdat de kwaliteit van de lessen daar gegarandeerd kon worden. Het betekende in de 
praktijk een jaar lang geen economie, een half jaar geen Engels een slechte docent wiskunde. Zij heeft 
in oktober 2011 aan de noodrem getrokken en een mail gestuurd naar de coördinator. Die gaf toe dat er 
een probleem was en dat zij niet de enige ouder was met klachten over de lessen economie. Maar er 
veranderde niets en zij voelde zich als burger in de steek gelaten. In deze hele kwestie heeft zij de 
politiek gemist en ze voelt zich als ouder vreselijk misleid en gedupeerd. Zij concludeert dat er geen 
enkele instantie is die controle uitoefent. De gemeente heeft destijds het recht op inhoudelijke 
bemoeienis met onderwijs uit handen gegeven. Zij vindt dat de gemeente haar verantwoordelijkheid 
moet nemen en voor de burgers moet opkomen door die bevoegdheden met betrekking tot de inhoud 
van het onderwijs en de kwaliteit van de scholen terug te nemen. 
 
Mevrouw Kerbert (D66) vraagt of zij goed begrepen heeft dat de problemen er niet alleen waren op 
het Teyler College, maar het afgelopen jaar ook in Schoter. 
Mevrouw Ozturk bevestigt dat. Vanaf het tweede leerjaar is volgens haar de ellende begonnen met 
het ontslag van goede docenten. Daar heeft zij de schoolleiding toen vergeefs op gewezen. 
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Mevrouw Özogul (SP) vraagt of ook Dunamare is aangesproken. 
 
Mevrouw Ozturk zegt dat ook het bestuur is benaderd toen de schoolleiding niet reageerde. Dunamare 
verwees de ouders echter weer terug naar de schoolleiding. Ook de inspectie gaf aan niet te gaan over 
inhoudelijke klachten over het onderwijs. Zij vraagt zich af wie zich daar dan wel mee bemoeit. 
 
De heer De Vries nodigt alle fracties, in het bijzonder de fracties die niet eerder op de hoogte zijn 
gesteld, uit voor een bijeenkomst op woensdag 11 juli in de Ekamastraat 19, waar raadsleden meer 
informatie zullen krijgen over het bijzondere taalproject voor migrantenkinderen, dat op eigen 
initiatief is opgezet in een garagebox aldaar. De uitnodiging is deze middag ook per mail gestuurd. 
 
De voorzitter bedankt de insprekers. 
 
3. Vaststellen agenda 
 
De agenda wordt conform het voorstel vastgesteld. De agendapunten 6 en 7 worden samen behandeld. 
 
4. Conceptverslagen commissie Samenleving van 31 mei 2012 

 
Het verslag is reeds in de vergadering van 14 juni 2012 vastgesteld. 

 
5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 
Wethouder Nieuwenburg zegt dat hij naar aanleiding van signalen die hem bereikten vanuit 
Schalkwijk gisteravond contact heeft gehad met de directeur van Dunamare over de slechte resultaten 
van het Teyler College bij het havo-eindexamen. In het gesprek dat hij vorige week met de directeur 
had waren die resultaten niet ter sprake gebracht. Hij heeft hem geadviseerd daar helder over te 
communiceren naar de raad. Vandaag is er een brief aan de raad gekomen van de directeur met een 
analyse van de slechte scores. Uiteraard staat het de raad vrij daarover vragen te stellen aan de 
directeur. 
 
De heer Rutten (VVD) zegt dat zijn aanvankelijke aangename verrassing over het feit dat de directeur 
spontaan informatie verschafte nu wel iets getemperd wordt. 
 
Mevrouw Özogul (SP) kondigt een vraag aan voor wethouder Nieuwenburg. 
 
‘Roze’ onderwerpen ter bespreking 
 
6. Overzicht aanpak roze inzet Haarlem 2012 – 2014 
7. Roze stad 2012 

a. Brief van wethouder Van der Hoek van 19 maart 2012 
b. Rapport ‘Trend of incident?’ 
c. Lokaal actieplan koploper Haarlem 2012-2014 
d. Verslag voorlichtingsactiviteiten 2011 van COC 

 
Insprekers 
 
De heer Ouwerkerk, voorzitter van Haarlem Roze Stad, vindt het van belang dat de raad uitspreekt 
structureel geïnformeerd te willen blijven over de situatie van roze Haarlemmers. Hij spreekt zijn 
waardering uit voor de inzet van de gemeente. Ook als er geen koplopersgelden meer beschikbaar zijn, 
moeten er middelen blijven om dit onderwerp op de agenda te houden. Er blijven punten die de raad 
moeten verontrusten, zoals de weigering van sommige scholen om openlijk over homoseksualiteit te 
spreken of het grote aantal zelfmoorden onder homojongeren. Dat zegt iets over hun gevoelens van 
onveiligheid. Op die punten moet de gemeenteraad actie ondernemen. 
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Mevrouw Mesman geeft enkele voorlopige resultaten van de onderzoeken onder roze 55-plussers in 
Haarlem en onder etnische homojongeren. De aanleiding voor het eerste onderzoek waren berichten 
dat men op latere leeftijd weer in de kast zou gaan. Bij een eerste rondgang langs welzijnsorganisaties 
en seniorenvoorzieningen bleek men daar niets van deze groep te weten: men kende ze eenvoudigweg 
niet als zodanig. De onderzoekers kregen het advies dat het aankaarten van dit onderwerp bij mensen 
van 85 en ouder geen zin had. De generatie net daarvoor, de 70-plussers, zouden een interessantere 
onderzoeksgroep vormen, omdat daar woonwensen en dergelijke nog zinvol geïnventariseerd kunnen 
worden. Aldus is besloten. Er is een focusgroep van 10 mannen en vrouwen gevormd voor 
snelkookpandiscussies. Op basis daarvan is een vragenlijst opgesteld die via informele netwerken 
verspreid is. Er zijn 104 ingevulde vragenlijsten binnengekomen. De uitgebreide analyse moet nog 
plaatsvinden en zal op 12 oktober worden gepresenteerd.  
Maar zij heeft wel enkele voorlopige resultaten. De grootste groep zit in de leeftijd tussen 56 en 70 
jaar. De 70-plussers zijn helaas nauwelijks bereikt. Daar moet een vervolgonderzoek voor komen. Het 
merendeel is hoog opgeleid en verkeert in goede gezondheid. 25% voorziet een zorgvraag. 67% voelt 
zich gediscrimineerd en 30% voelt zich niet veilig. Men voelt vooral een grote behoefte aan 
ontmoetingsgelegenheden en aan roze certificering van voorzieningen. Het COC en de roze stad 
hebben een grote naamsbekendheid onder de respondenten. 
Men verwacht van de gemeente het uitdragen van een positief beeld over homo’s, geheel in lijn met de 
brief van de wethouder. Andere zaken die worden genoemd zijn subsidie voor een roze gids, een actief 
diversiteitsbeleid en het faciliteren van roze activiteiten.  
De pilot met etnische homojongeren wil ook in die kringen homoseksualiteit bespreekbaar maken. Er 
is met de nodige moeite een groep van allochtone en autochtone homojongeren gevormd. De angst om 
uit de kast te komen en uit de gemeenschap gestoten te worden is groot, enigszins vergelijkbaar met 
die in christelijke kringen. Er is een discussie geweest in het Mondiaal Centrum en een film met 
discussie met een kickbokser in Flinty’s. Voor 17 juli staat een multireligieuze bijeenkomst op stapel. 
De rapportages zullen met Ahmed Marcouch en de zelforganisaties besproken worden. Er zijn veel 
draagvlakgesprekken met de zelforganisaties gevoerd. Zij stemmen in met het onderzoek en hopen dat 
er een bruikbare brochure uit voortkomt waarmee men het onderwerp kan aankaarten. 
 
Mevrouw Van Haaften van Bureau Discriminatiezaken, opsteller van het rapport Trend of 
incident? zegt dat zich in Haarlem geen stijging van incidenten voordoet. Er zijn de afgelopen vijf jaar 
33 incidenten gemeld. Daarbij tekent zij aan dat 70% van de mensen geen aangifte doet, omdat ze de 
zin niet inzien of niet weten waar ze iets moeten melden. Het BDZ roept mensen wel op te melden. In 
de bijlage bij het rapport staan de incidenten beschreven. De meeste vinden plaats in de openbare 
ruimte in de eigen wijk. Vaak gaat het om burenruzies en wegpesterij.  
Daarnaast is er het pink panel, een digitaal onderzoekspanel. In oktober 2011 vindt de helft van de 
respondenten Haarlem onveiliger geworden. Men durft niet meer hand in hand te lopen en krijgt vaker 
te maken met schelden. Er is dus wel iets aan de hand in Haarlem. Volgens de inspectie is het 
onderwerp op de helft van de scholen niet bespreekbaar. Zij ziet dit rapport als een nulmeting, het 
instrument kan ingezet worden als monitor om de effecten van roze stad zichtbaar te maken. Op dit 
moment heeft het panel 65 deelnemers. 
 
Wethouder Van der Hoek zegt benieuwd te zijn naar de resultaten van de onderzoeken en welk beleid 
daarop te baseren valt. 
 
Burgemeester Schneiders zegt dat de voorbereiding van Roze Zaterdag in goede samenwerking 
verloopt. Daar kan Haarlem als homovriendelijke stad trots op zijn. Hij is wel erg benieuwd naar het 
effect, averechts of juist heel positief. Het panel lijkt hem een goede indicator om te zien of de 
gemeente ergens actie op moet ondernemen. In het omnibusonderzoek bleken de gevoelens van 
onveiligheid juist afgenomen. Hij vindt het triest dat het panel een omgekeerd beeld geeft van hoe dat 
onder homo’s ervaren wordt. Hij stelt voor de onderzoeken met elkaar te verbinden bij O&S. Met een 
verwijzing naar Artikel 1 van de grondwet zegt hij dat het hier om een topprioriteit gaat. 
 
De heer Stapelkamp (HaarlemPlus) vraagt of het een goed idee is om bij intakegesprekken voor 
seniorenvoorzieningen te vragen naar seksuele geaardheid en dat dan mits de persoon dat wenst vast te 
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leggen in het patiëntendossier, zodat alle instanties daar rekening mee kunnen houden. Dat zou 
onderdeel kunnen zijn van de certificering. 
 
Mevrouw Mesman zegt geen voorstander te zijn van registratie in patiëntendossiers. Een roze 
certificering, kenbaar aan een roze loper zoals in het Reinaldahuis, zal er wel voor zorgen dat men het 
onderwerp makkelijker aansnijdt bij intakegesprek. 
 
De heer Azannay (GroenLinks) vraagt of er in Haarlem een meldpunt of spreekuur is waar mensen 
terecht kunnen die worstelen met homoseksuele gevoelens. 
 
Mevrouw Mesman zegt dat dit nog niet het geval is. Het is een goed punt om met het COC te 
overleggen. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) vraagt of er ook vergelijkingen getrokken worden met andere steden. 
 
Mevrouw Van Haaften zegt dat er twee andere steden zijn met pink panels. Haarlem is niet 
uitzonderlijk, de scores wisselen per onderdeel. Er zijn meer vergelijkingen mogelijk. 
 
De heer Snoek (CDA) vraagt of er ook meer bekend is over de problemen van kinderen als hun vader 
of moeder na het overlijden van zijn of haar partner op hogere leeftijd een homoseksuele relatie 
aangaat. Hij is ook benieuwd hoe het deze mensen vergaat in verzorgingstehuizen. 
 
Mevrouw Mesman zegt hierop geen antwoord te kunnen geven. In het onderzoek is deze groep niet 
naar voren gekomen. Wellicht is dit ook een onderwerp voor vervolgonderzoek. 
 
Mevrouw Huijsse (GroenLinks) informeert of het opzetten van een specifiek team bij de politie zin 
heeft. 
 
Mevrouw Van Haaften zegt dat er een initiatief bestaat om een groep Roze in Blauw op te richten in 
het korps Kennemerland. Het BDZ verzorgt ook voorlichting bij de politie om open te staan voor 
klachten op dit gebied. Aangifte bij de politie is overigens niet altijd de oplossing. 
 
De heer Ouwerkerk zegt dat onderzoek heeft aangetoond dat aangifte zinvol is als de politie laat zien 
waar die staat. 
 
Burgemeester Schneiders zegt dat de politie weet waar die staat: voor wetshandhaving, zeker als het 
gaat om Artikel 1. Het verlagen van de drempel kan echter zeker helpen, en daar kan een roze netwerk 
van agenten een rol in spelen. Zij staan ook op de markt op Roze Zaterdag. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) zegt dat dit onderwerp ingebracht kan worden bij het jaarlijks gesprek van 
de raad met de politie. 
 
De voorzitter bedankt de insprekers en gaat over tot bespreking van de stukken. 
 
De heer Snoek (CDA) dankt alle participanten in Haarlem Roze Stad. Hij juicht initiatieven vanuit de 
bevolking zoals de roze loper en de oudertelefoon toe. Hij brengt in herinnering dat het CDA-Haarlem 
met succes amendementen heeft ingediend op het landelijke verkiezingsprogramma om meer aandacht 
te vragen voor bestrijding van anti-homogeweld en voor emancipatie. In het Haarlems 
verkiezingsprogramma heeft het CDA zich uitgesproeken tegen weigerambtenaren. De statistieken 
wijzen onmiskenbaar uit dat dit thema van belang is. Hij bedankt de Actiepartij wier motie ten 
grondslag ligt aan deze bundeling van stukken. 
Hij is benieuwd naar de onderzoeksresultaten. Hij vindt dat homoseksuele ouderen in elk 
verzorgingshuis een plek moeten kunnen vinden en niet per se een aparte voorziening moeten hebben. 
Hij vraagt het onderwerp een keer te agenderen in een overleg met de stichtingen die 
verzorgingshuizen in Haarlem exploiteren. 
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De jeugd in Schalkwijk heeft volgens het gelijknamige rapport de hoogste score als het gaat om 
negatieve houdingen over homoseksualiteit. Maar goede voorlichting is bij alle jeugd noodzakelijk, 
ook in Aerdenhout. Hij denkt dat er bij sportclubs nog veel te verbeteren valt op dit gebied. In de sport 
is het thema onderbelicht.  
Hij onderschrijft dat het thema ook na 2014 op de agenda moet blijven. De raad moet zich goed 
beraden welke stappen nodig zijn. Het onderbrengen van vragen in het omnibusonderzoek lijkt hem 
een goede suggestie. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) pleit voor het blijvend monitoren en een goede samenwerking van O&S met 
BDZ over de vormgeving in het omnibusonderzoek. Het afgelopen jaar is er veel ad hoc gebeurd. In 
2003 kwam Haarlem in een test van Movisie als nummer 8 in Nederland naar voren. Bij een recente 
test komt Haarlem een stuk lager uit. Nu is het volgens haar tijd voor een actualisatie van de nota 
Diversiteitsbeleid uit 2005, toen het de trend was om geen specifiek beleid meer te voeren. Dit 
onderwerp mag niet van de agenda verdwijnen na het opraken van de koplopersgelden. Het thema zou 
ook aangekaart kunnen worden in de netwerkcafés die in sportkringen worden georganiseerd door 
SportSupport. 
Zij overhandigt de heer Ouwerkerk een roze meetlat namens haar fractie. 
 
De heer Rutten (VVD) signaleert dat er over dit onderwerp geen politieke meningsverschillen zijn in 
deze raad. Op grote lijnen is men het eens, ook over de inbedding van het diversiteitsbeleid. Hij is 
voorstander van een integrale aanpak. Hij ziet twee belangrijke punten: de aandacht voor ouderen en 
het veiligheidsgevoel. Hij deelt de zorgen over de 70+-groep. Hij is benieuwd naar het 
onderzoeksrapport dat in oktober verschijnt. Hij heeft zich bij het openingsdebat van de Roze Stad 
uitgelaten over Roze in Blauw in Haarlem en het ontbreken van een telefoonnummer. Ook daarna 
heeft hij zich daar stevig voor ingezet. Dat lijkt nu achterhaald want binnen de nationale politie krijgt 
Roze in Blauw een landelijk telefoonnummer. Bij meldingen via de website kan men aanvinken of het 
gaat om een rozegerelateerd incident. Ook anoniem melden wordt mogelijk. 
 
De heer Vrugt (Actiepartij) stelt dat roze verbroedert. Gehoord de schrikbarende getallen valt er nog 
een hoop te winnen met onderwijsprojecten en goede voorlichting. Vooral de mentaliteit van jongeren 
baart hem zorgen. Ook het vertrouwen in de politie is voor veel verbetering vatbaar. Hij vindt het 
onbegrijpelijk dat het COC zijn pand een aantal jaren terug heeft moeten verlaten, terwijl het nu nog 
steeds leeg staat. De politie moet een goed beleid ontwikkelen over ontmoetingsplekken.  
 
Mevrouw Özogul (SP) is voorstander van integraal beleid. De onwil om aangifte te doen heeft haar 
niet verrast. De vraag is hoe de aangiftebereidheid bevorder kan worden. Zij hoopt dat er vlug een 
telefoonnummer komt waar men ook anoniem kan melden, zodat er een beter zicht komt op wat 
werkelijk gebeurt. Zij merkt in Schalkwijk dat de jeugd al vanaf 10 jaar homo als scheldwoord 
hanteert. Dat moet bij schoolbesturen aangekaart worden en er moeten afspraken over 
bespreekbaarheid vastgelegd worden. Het heeft kennelijk niet geholpen het thema diversiteit bij 
scholen op de agenda te zetten. Scholen zijn wellicht te bang voor de reactie van ouders. 
Zij is blij met het onderzoek onder jongeren en de toezegging van zelforganisaties dat ze het resultaat 
willen gebruiken om het thema in hun achterban bespreekbaar te maken. Zij is eveneens benieuwd 
naar de uitkomsten van het ouderenonderzoek. Ook zij bepleit het op de agenda houden na 2014. 
 
De heer Stapelkamp (HaarlemPlus) is blij dat er een deel van het geld gestoken is in onderzoek. Hij 
rekent erop dat zorgmedewerkers goed geïnformeerd zullen worden over de resultaten. Hij oppert dat 
de ondersteuning van roze ouderen in het flankerend ouderenbeleid kan worden geregeld. 
 
De heer Azannay (GroenLinks) zegt dat dit onderwerp alle aandacht verdient, ook na 2014. Dit jaar 
wordt geschiedenis geschreven. Herhaalde voorlichting is volgens hem het belangrijkste dat men kan 
inzetten om negatieve houdingen te bestrijden. Hij leest op pagina 8 bij de uitgangspunten dat men 
koerst op minder discriminatie. Hij wil dat veranderd zien in geen discriminatie, want overtreding van 
Artikel 1 mag niet geduld worden. Verder is hij benieuwd of het college kansen ziet de groep 70+ wel 
in beeld te brengen. 
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Mevrouw Kerbert (D66) is blij met de inzet in deze jaren voor dit belangrijke onderwerp. Ze is 
benieuwd naar de onderzoeksrapporten en wil die ook hier bespreken. De omnibuskoppeling lijkt haar 
een goed idee. Zij stelt voor de bespreekbaarheid van het onderwerp te agenderen voor het jaarlijkse 
overleg van de raad met schoolbesturen in oktober. D66 is geen voorstander van apart beleid. 
 
Wethouder Van der Hoek stelt voor op basis van de onderzoeksrapporten met elkaar te spreken over 
het vervolg na 2014. Voorlichting en vroegtijdig voorkomen van vooroordelen zal noodzakelijk 
blijven. Een goede monitoring van de knelpunten en incidenten eveneens. De voorlichting van het 
COC wordt nu ingezet in klas 3 van het voortgezet onderwijs. Hij zal aan wethouder Nieuwenburg de 
suggestie doorgeven deze zaak ook bespreekbaar te maken in het basisonderwijs. Daar ligt ook een 
taak van ouders. Hij heeft begrepen dat de raad in het algemeen voorstander is van algemeen beleid, 
maar instemt met specifieke beleidsparagrafen in dat integraal beleid als uit onderzoek pijnpunten naar 
voren komen. De nota Diversiteitsbeleid ging alleen over het eigen personeelsbeleid. Er is een bredere 
nota over diversiteit in de maak die de emancipatie van alle groepen bestrijkt. 
Dit onderwerp moet een plek krijgen binnen alle deelnota’s die uit de nota Samen voor Elkaar gaan 
voortvloeien. Waar er aanleiding is vanwege knelpunten wordt er specifiek een paragraaf aan gewijd.  
Na de verschijning van het onderzoeksrapport zal hij laten uitzoeken wat de gemeente kan doen om de 
wensen en behoeften van de 70-plussers te achterhalen. Hij ziet het belang, maar kan nu niet 
inschatten hoe dat vorm te geven. Wellicht kan hij iets met de suggestie om dat te regelen in het 
flankerend ouderenbeleid. 
Er is geen regulier overleg met alle zorginstellingen, maar bij werkbezoeken wil hij het onderwerp 
zeker aansnijden.  
Hij wil onderzoeken wat er te doen valt met een meldpunt, maar waarschuwt dat het instellen van 
losse meldpunten haaks staat op het streven naar integraal beleid. Hij wil kijken of het aangehaakt kan 
worden bij bestaande structuren of websites. 
Einde 2012 is er een conferentie waar ook sport op de agenda staat. Dat lijkt hem een mooi startpunt 
om de lokale sportorganisaties en hun ondersteunende instellingen te attenderen op hun rol. 
Hij spreekt zijn waardering uit over de opstelling van de zelforganisaties. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) vraagt dit onderwerp na het Roze Jaar nog een keer te agenderen met het oog 
op de toekomst. 
 
De heer Rutten (VVD) verwacht daarbij dan in 2013 een startnotitie met de contouren voor een beleid 
na 2014. Dan wordt de bespreking iets concreter. 
 
Wethouder Van der Hoek sluit zich aan bij de suggestie de balans van dit Roze Jaar op te maken en 
daar een notitie over het mogelijke vervolg aan te verbinden. 
 
De voorzitter sluit de bespreking af. 
 
Ter advisering aan de raad 
 
8. Bestuursrapportage 2012 
 
De heer Schouten (SP) heeft een aantal vragen naar aanleiding van het extra miljoen dat op pagina 13 
geraamd wordt voor vraagafhankelijk collectief vervoer. Hij wil weten om hoeveel reizigers en 
hoeveel kilometers het gaat, of die allemaal recht hebben op dit vervoer en waarom de gemeente hen 
dan niet in beeld had bij het opstellen van de begroting. Ook in 2011 tekende zich deze trend af. Hij is 
dan ook benieuwd waarom toen niet meteen actie is ondernomen. Door het beleid aan te passen. 
Verder wil hij weten waarom de raad niet eerder is geïnformeerd over deze grote overschrijding. 
Verder wil hij weten waarom de raad niet eerder is geïnformeerd over de personeelstekorten bij het 
Wmo-team. Kon er niemand van andere teams of van het bovenformatieve personeel voor worden 
ingezet? 
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Het experiment met de herijking van het scootmobielbeleid levert volgens pagina 14 slechts verlies op 
ten opzichte van de voorgaande regeling. Hij stelt voor hier Hof 2.0 los te laten en gewoon terug te 
keren naar de oude regeling. 
 
De heer Snoek (CDA) noemt het onthutsend dat er zo vroeg in het jaar al een overschrijding is van 3,7 
miljoen. Het financieel beheer is volgens hem nog lang niet op orde. Het bijgevoegde overzicht is 
helder. Het Wmo-geld geeft een beweging te zien en dat is volgens hem alle aanleiding om de Wmo-
reserve te handhaven. Daar komt hij wellicht bij de Kadernota op terug. Hij vraagt om een korte 
toelichting op de Nova-kwestie op pagina 22. 
 
De heer Vrugt (Actiepartij) zegt dat de quickwin rond de scootmobielpool is uitgelopen op een 
quickloss. Hij vraagt waarom doeluitkeringen de ene keer overgeheveld worden naar de algemene 
reserve en andere keren naar programma 3 of 4. De overgehevelde 128.000 van SRO heeft hij niet 
teruggevonden bij programma 10. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) verklaart de vergadering kort te verlaten vanwege haar betrokkenheid bij 
Nova. 
 
Wethouder Nieuwenburg zegt een memo over de Nova-kwestie toe. 
 
Wethouder Van der Hoek merkt op dat technische vragen over het collectief vervoer beter vooraf 
schriftelijk hadden kunnen worden gesteld. In de tekst staat dat de stijging zich in 2011 aftekende en 
nog steeds doorzet. In zekere zin is men de dupe van het succes van deze vervoersvorm. Of alle 
gebruikers recht hebben op deze voorziening is nu onderwerp van gesprek met de provincie. De 
gemeente heeft een compensatieplicht, maar een steekproef heeft uitgewezen dat een deel hiervoor 
niet in aanmerking zou hoeven komen. Het gevolg voor de provincie is bovendien minder gebruik van 
het regulier openbaar vervoer. Op zich is het natuurlijk verheugend dat de nieuwe vervoerder een 
punctualiteit van bijna 100% heeft. Hij zal de technische vragen over aantallen verder schriftelijk 
beantwoorden. 
De afspraak was dat in de praktijk zou worden uitgezocht of het experiment met de scootmobiels zin 
had. Dat blijkt niet het geval te zijn, dus wordt dat ook niet langer zo uitgevoerd. 
Voor de verschuivingen tussen programma’s zijn boekhoudkundige verklaringen die hij niet paraat 
heeft. Hij zal die vraag schriftelijk beantwoorden. Maar het gaat volgens hem puur om een 
boekhoudkundige operatie. 
  
De heer Vrugt (Actiepartij) werpt tegen dat de raad de budgetten vaststelt en door deze operaties het 
zicht op die budgetten kwijtraakt. 
 
De voorzitter stelt vast dat het stuk verder besproken wordt bij de raadsbespreking van de Kadernota. 
 
Overige punten ter bespreking 
 
9. Rondvraag 
 
Mevrouw Özogul (SP) wil graag antwoorden op haar herhaalde vragen wat Dunamare heeft gedaan 
om de leerlingen van het Teyler College garanties voor hun schoolloopbaan te bieden.  
 
Wethouder Nieuwenburg zegt dat hij de directeur vorige week vrijdag heeft aangesproken over het 
feit dat leerlingen en ouders zich herhaaldelijk komen beklagen in deze commissie. Hij heeft de 
directeur gezegd dat individuele gevallen niet in deze commissie maar met de directie besproken 
moeten worden. De directeur zei dat dit ook gebeurd is. Naar sprekers mening is dat onvoldoende 
gebeurd als mensen hier ontevreden blijven komen.  
Bij de komende bespreking van de jaarstukken van Dunamare kan de commissie de directeur daarop 
aanspreken. Spreker maakt zich ook grote zorgen en wordt regelmatig aangesproken door mensen in 
Schalkwijk. Hij is voornemens ook de Raad van Toezicht in te lichten.  
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Voor het overige verwijst hij naar de directeur en diens aanwezigheid bij de bespreking van de 
jaarstukken. 
 
10. Agenda komende commissievergadering 
 
Er worden geen ingekomen stukken geagendeerd. 
 
11. Sluiting 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.20 uur. 
 
 
 
 
 
 
 


